
Z á p i s n i c a 

z riadneho zasadnutia obecného zastupiteľstva v Pružine, zo dňa                     

16.3. 2023  konaného na OÚ Pružina 

 

 

Prítomní : podľa priloženej prezenčnej listiny 

Program : tvorí prílohu zápisnice 

 

 

 

K bodu 1/ 

 

             Zasadnutie obecného zastupiteľstva otvoril a viedol starosta obce p. Michal Ušiak, 

ktorý privítal prítomných poslancov a hostí. Starosta informoval prítomných hostí, že prihlásiť 

sa do diskusie môžu len raz a to so súhlasom  poslancov. 

 

 

K bodu 2/ 

 

        Návrh  programu zasadnutia obecného zastupiteľstva bol poslancom doručený  spolu s 

pozvánkou. Poslancom predložil  na schválenie program zasadnutia obecného zastupiteľstva. 

K programu nemal nikto pripomienky . Starosta dal hlasovať o predloženom návrhu programu 

zasadnutia. 

 

Hlasovanie:     Za  - 9 poslancov             Proti -  0                       Zdržal sa -  0 

 

Starosta  predložil na schválenie návrh na zloženie návrhovej komisie a overovateľov zápisnice. 

Návrhová komisia v zložení : predseda Ing. Jaroslav Beňadik, členovia -  Anton Gábriš, 

Pavol Priedhorský 

Overovatelia zápisnice : Dušan Jance a Roman Hija. 

Starosta  dal o návrhoch hlasovať :  

 

Hlasovanie:     Za  - 9 poslancov             Proti -  0                       Zdržal sa -  0 

 

K bodu 3/ 

 

       Starosta predložil   návrh Všeobecného záväzného nariadenia č. 1/2023 o určení výšky 

príspevku na čiastočnú úhradu nákladov výšku príspevku na režijné náklady a podmienky  

úhrady v ŠJ. 

Poslancom bol materiál doručený . Starosta otvoril k tomuto bodu diskusiu. Poslanci nemali 

pripomienky k návrhu VZN č. 1/2023. 

Starosta dal o schválení VZN č. 1/2023 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov 

výšku príspevku na režijné náklady a podmienky úhrady v školskej jedálni v zriaďovateľskej 

pôsobnosti obce Pružina hlasovať: 

 

Hlasovanie:     Za  - 9 poslancov             Proti -  0                       Zdržal sa -  0 

 

 



 

K bodu 4/ 

 

Starosta predložil žiadosť Základnej školy Štefana Závodnika v Pružine o zriadenie výdajne 

v priestoroch základnej školy. Informoval o pracovnom stretnutí poslancov v školskej jedálni 

dňa 24.2.2023 , na ktorom boli prítomní poslanci , vedúca ŠJ, riaditeľka ZŠ . 

 

Starosta otvoril k tomuto bodu diskusiu 

Starosta  informoval, že mu p. riaditeľka doručila žiadosť na zriadenie výdajne v základnej 

škole 

• p. Ridošková  -pripomienka k zriadeniu výdajne v základnej škole,  priestory v školskej 

jedálni nepostačujú a žiaci majú málo času na obed.  Výdajňa bola schválená už v roku 

2017, hlavne by bolo  bezpečnejšie pre deti.  

• p. Katarína Špániková sa informovala  na petíciu k výdajni, ktorú odovzdala s pani 

riaditeľkou na Obecný úrad. 

• p. riaditeľka oboznámila, že vedenie ZŠ by bolo za   zriadenie výdajne v ZŠ, hlavne 

z dôvodu bezpečnosti detí pri prechádzaní zo školy do školskej jedálne, upozornila na 

krátky čas , ktorý majú deti na obed, málo miesta v priestoroch v školskej jedálni, deti musia 

čakať vonku aj za nepriaznivého počasia. 

Starosta obce odpovedal p. Špánikovej , že ZŠ podala žiadosť o zriadenie výdajne a pri tom 

bola priložená petícia, ktorá bola doručená ZŠ. Ohľadom trasy, sú dve možnosti okolo Bripetu 

a  navrhol aj bezpečnejšiu trasu  okolo kultúrneho domu cez tržnicu do ŠJ, trasa je pár metrov 

dlhšia. Ďalej podľa vyjadrenia hygieny nedoporučujú prevoz jedla v takom množstve, pretože 

sa stráca jeho kvalita.  

p. Kubišová tiež upozornila  na nebezpečný presun  do školskej jedálne. S deťmi  aj okolo 

kultúrneho domu a tržnice, ale nebezpečenstvo vidí cez most  , nákladné autá, ktoré  zásobujú  

COOP  Jednotu. 

 

   Starosta konštatoval, že obec do školstva sa dala spolu  v roku 2021  -   268 000 € a v roku 

2022 -326 000 €, čo tvorí jednu tretinu rozpočtu obce.  Pre zriadenie výdajne musí  byť 

zakúpené auto,  zamestnaná kuchárka a jedna pracovná sila. Ďalšie zvýšené výdavky  na 

energie. 

V tomto roku obec má zvýšené výdavky na elektrickú energiu minulý rok mesačne  3624 

V tomto roku je to mesačne len na elektrickú energiu 11 724. €. 

 

• p. K. Špániková  

− zriadením výdajne nám  ide hlavne bezpečnosť našich najmenších detí a pýtala sa prečo 

by sa mali vytvárať nové pracovné miesta, veď je tam 5 zamestnancov. 

− konštatovala, že pracovné stretnutie nebolo objektívne v školskej jedálni, navrhla aby 

bolo pracovné stretnutie v čase obeda 

 

• PHARM.Dr. Toporová – konštatovala , že každému záleží na bezpečnosti deti skôr sú 

tu problém financie, nárast energii, navrhla nech obec vyhlási  referendum nech sa ľudia 

vyjadria. 

 

• p. M.Cvengrošová  

− zástupkyňa ZŠ  informovala , že minulý rok sme mali nárast prvákov z iných obcí 

v počte 13 detí  celkom bolo prvákov 37.   

− Informovala, že podali žiadosť o informáciu  na zriadenie výdajne, či je škola oprávnená 

žiadať o dotáciu na výdajňu. 



 

 

 

• p. Hija Roman navrhol nech sa ešte raz odloží prejednanie výdajne na ďalšie zasadnutie 

 

• hlavná kontrolórka - Ing. Kušnierová Jarmila sa spýtala  p. riaditeľky či sami  skúsili 

osloviť sponzorov o finančný príspevok na zriadenie výdajne. 

 

p. Cvengrošová rodičia určite budú nápomocní, aby ich deti boli v bezpečí. 

 

• p. Kuco Jozef –-  pripomienka  nevidí dôvod  kvôli  výdajni kupovať auto 

 

Starosta obce opätovne informoval poslancov, že podanie projektu k výzve ZŠ na výdajňu, naša  

základná škola nespĺňa , pretože nenavyšujeme počet žiakov-nerozšírujeme kapacitu.   

 

• p. Jance Dušan navrhol, aby cez obed, keď idu deti z družiny  do školskej jedálne 

vypomáhali pri prechode verejnoprospešní pracovníci a tak zabezpečili  bezpečnosť detí 

na prechode pre chodcov. 

Starosta dal o žiadosti Základnej školy Štefana Závodnika v Pružine  o zriadenie výdajne v jej 

priestoroch hlasovať: 

  

Hlasovanie:     Za  - 1 poslancov             Proti -  6                      Zdržal sa -  2 

 

 

K bodu 5/ 

 

Starosta predložil žiadosť Základnej školy Štefana Závodnika v Pružine o zmenu rozpočtu, 

z dôvodu navýšenia  príjmu na asistentov vo výške 17 100 €. 

 

Starosta dal o žiadosti Základnej školy Štefana Závodnika v Pružine  o zmene rozpočtu 

z dôvodu navýšenia príjmu na asistentov hlasovať: 

 

Hlasovanie:     Za  - 9 poslancov             Proti -  0                       Zdržal sa -  0 

 

 

Starosta predložil žiadosť Základnej školy Štefana Závodnika v Pružine o zmenu rozpočtu, 

z dôvodu preplatku z dodávky zemného plynu vo výške 3 126 €. 

 

Starosta dal žiadosti Základnej školy Štefana Závodnika v Pružine  na zmene rozpočtu 

z dôvodu preplatku z dodávky zemného plynu hlasovať: 

 

Hlasovanie:     Za  - 9 poslancov             Proti -  0                       Zdržal sa -  0 

 

 

Starosta predložil žiadosť Rodičovského združenia pri ZŠ Štefana Závodnika v Pružine 

o navýšení dotácie  na plavecký  výcvik žiakov 3. ročníka o 315,-- €. 

 

Starosta dal o žiadosti Rodičovského združenia pri ZŠ Štefana Závodnika v Pružine o navýšení 

dotácie  na plavecký  výcvik žiakov 3 ročníka o 315,--  hlasovať: 

 



Hlasovanie:     Za  - 9 poslancov             Proti -  0                       Zdržal sa -  0 

 

 

K bodu 6/ 

 

Starosta predložil žiadosti o prenájom obecných lesov na ďalšie obdobie, zámer bol zverejnený  

na webovej stránke obce v minulom roku. Do termínu prišla ponuka iba p. Ing. Vlniešku. 

Žiadosť o prenájom obecných lesov  

➢ p. Jozefa Kuca ml. Pružina 1178 -  ponúka za prenájom   700 €/rok 

➢ Ing. Marián Vlnieška ,Rozkvet Považská Bystrica ponúka za prenájom 2500 €/rok 

Starosta otvoril k tomuto bodu  diskusiu 

 

• p. Jozef Kuco ml ponúkol za prenájom 700 € za rok, dozor mu bude vykonávať p. Ivan  

Hoferik, s tým, že by oslovil Základnú školu a spolupracoval  s ňou napr. robiť s deťmi 

búdky pre vtáčiky vešať ich v lese, poznávať prírodu.  

           V ďalších rokoch, keď bude vyšší zisk  daruje finančný príspevok Materskej alebo 

Základnej škole. 

 

• PharmDr. Mária Toporová sa informovala o pláne s lesmi pre budúce obdobie  

Starosta konštatoval, že pripomienky bolo treba podať na stretnutí s Ing. Mariánom Vlnieškom.  

 

• p. Ďuriš  pripomienka – prečo by obec sama nemohla hospodáriť na svojich lesných 

pozemkoch 

 

Starosta konštatoval, že pre obec je výhodnejšie tieto pozemky prenajímať ako na nich 

hospodáriť nakoľko sú to lesné pozemky – ochranné lesy a obec by musela naviac platiť 

hospodára.  

Starosta ukončil diskusiu k tomuto bodu a dal hlasovať o žiadosti Ing. Mariana Vlniešku na 

prenájom lesných pozemkov – Somorová , Radová na dobu 10 rokov -2023 -2032 za nájom       

2 500 €/ročne: 

 

Hlasovanie:     Za  - 7 poslancov             Proti - 2                       Zdržal sa -  0 

 

K bodu 7/ 

 

      Starosta obce predložil individuálnu účtovnú závierku obce za rok 2022 a Správu 

nezávislého auditora o overení individuálnej účtovnej závierky za rok 2022, tieto dokumenty 

boli poslancom doručené vopred.  

Poslanci zobrali na vedomie Individuálnu účtovnú závierku obce za rok 2022. 

Poslanci zobrali na vedomie aj Správu nezávislého auditora o overení individuálnej účtovnej 

závierky za rok 2022. 

 

 

K bodu 8/  

 

Starosta predložil návrh  OR na delegovanie člena do Rady Materskej školy Pružina  - p. Pavla 

Priedhorského. 

 

Pripomienku k návrhu nemal nikto. 



Starosta dal o návrhu delegovanie člena do Rady Materskej školy p. Pavla Priedhorského 

hlasovať : 

 

Hlasovanie:     Za  - 8 poslancov             Proti -  0                       Zdržal sa -  1 

 

K bodu 9/ 

 

Majetkové priznanie za rok 2022 predložili starosta obce, hlavná kontrolórka obce, riaditeľka 

základnej školy a riaditeľka materskej školy komisii verejného záujmu zriadenej pri obecnom 

úrade.   

• Ing. Beňadik informoval poslancov, že majetkové priznania za rok 2022 starostu obce, 

hlavnej kontrolórky obce, riaditeľky ZŠ a riaditeľky  MŠ boli podané v termíne a 

obsahovali všetky náležitosti. Starosta obce však musí svoje daňové priznanie opraviť  

a predložiť na ďalšie zasadnutie OZ. 

Poslanci vzali majetkové priznanie hlavnej kontrolórky, riaditeľky ZŠ a riaditeľky MŠ  na 

vedomie bez pripomienok. 

 

K bodu 10/ 

 

Starosta predložil žiadosti na prenájom obecných pozemkov pri obecných nájomných bytoch : 

➢ Žiadosť p. Jána Prostináka, Pružina 1039 – umiestnenie garáže 5x2,5m 

➢ Žiadosť p. Márie Jurkovičovej, Pružina 1039 – umiestnenie záhradného domčeka na 

náradie, hračky. 2x3m  

Obecná rada nedoporučila prenájom schváliť  pri obecných nájomných bytoch. 

 

• p. Roman Hija – v umiestnení plechovej garáže by nevidí, problém lebo tam, kde ju 

chce postaviť neobmedzí parkovanie nájomníkov. 

 

• p. Mária Jurkovičová  - vysvetlila , že chce len plastový domček umiestnený na tráve, 

kde bude mať hračky pre deti a náradie.  

 

Starosta informoval, že plánuje  od Slovenského pozemkového fondu prenajať pozemky pri 

bývalej lesovni, aby bolo pri  bytových domoch viac parkovacích miest. 

 

Starosta ukončil diskusiu k tomuto bodu. 

Starosta dal o návrhu  na prenájom p. Jána Prostináka, nájomníka bytového domu 1039  na 

prenájom  obecného pozemku  KNC 658/7 o výmere 11 m2   cena za 1 m2  1,-- € na obdobie od 

1.4. 2023 – 31.12.2023  hlasovať: 

 

Hlasovanie:     Za  - 9 poslancov             Proti -  0                       Zdržal sa -  0 

 

Starosta dal o návrhu  na prenájom p. Márii Jurkovičovej, nájomníka bytového domu 1039  na 

prenájom  obecného pozemku  KNC 658/7 o výmere 6 m2   cena za 1 m2  1,-- € na obdobie od 

1.4. 2023 – 31.12.2023  hlasovať: 

 

 

Hlasovanie:     Za  - 9 poslancov             Proti -  0                       Zdržal sa -  0 

 

 

 



 

 

K bodu 11/ 

 

Starosta predložil -- Zmeny v rozpočte obce Pružina k 16.3.2023 podľa predloženého návrhu. 

zároveň boli poslancom doručené aj zmeny rozpočtu od posledného OZ, ktoré poslanci vzali 

na vedomie. Poslanci nemali pripomienky ku zmenám rozpočtu. 

Starosta dal o zmenách v rozpočte k 16.3.2023 hlasovať:   

 

Hlasovanie:     Za  - 9 poslancov             Proti -  0                       Zdržal sa -  0 

 

 

K bodu 12/ 

 

 Hlavná kontrolórka obce Ing. Kušnierová – hlavná kontrolórka obce  predložila  Správu 

z kontrolnej činnosti za rok 2022. Správa bola doručená  poslancom vopred.  

 

Poslanci zobrali Správu o kontrolnej činnosti za rok 2022 na vedomie. 

 

K bodu 13/ 

 

Starosta obce informoval o projektoch  v obci: 

COOP Jednota  žiadosť o vybudovanie detského ihriska, informačné tabule pri sv. Jankovi, 

autobusovej zastávky na Priedhorí 

 

vybudovanie Domova sociálnych služieb v obci pre 30 klientov – z Plánu obnovy 
 

Zberný dvor –dokončiť technologickú časť 31.5.2023  (traktory mulčovač,štiepkovač) 
 

Verejné obstarávanie na rozšírenie kanalizácie v obci  - Súťaž zverejnená vo Vestníku 
 

Kvôli vybudovaniu autobusovej zastávky Priedhorie musíme odkúpiť časť  parcely 3143/101 

od jednotlivých vlatníkov, aby sme stavbu mohli realizovať. 
 

Starosta obce navrhuje odkúpiť časť  parcely 3143/101 na základe kúpnej zmluvy od vlastníkov  

Stanislav Pažitný – 9m2, Bohuslav Priedhorský - 14m2, Anton Haviar - 19m2, Helena 

Mináriková - 7m2, Mária Hogajová - 67m2 za 5 € za 1 m2 na výstavbu autobusovej zastávky na 

Priedhorí . 

 

Starosta dal o návrhu kúpnej zmluvy hlasovať : 
 

Hlasovanie:     Za  - 9 poslancov             Proti -  0                       Zdržal sa -  0 

 

Projekt Telocvičňa z Plánu obnovy – z TSK 

 

• p. Cvengrošová Marianna – informovala, ,že žiadosť na telocvičňu posielajú aj oni 

a každé tri mesiace ju musia aktualizovať, len k tomu potrebujú novú projektovú 

dokumentáciu. 

Starosta informoval, že PD je pôvodná je platné stavebné povolenie. PD sa musí aktualizovať 

na súčasné normy a zákony.  

 



 

 

K bodu 14/ 

 

p. Katarína Španiková : 

− informovala sa na zmluvu  kolektory budove na ZŠ či sa dá vypovedať, je nevýhodná 

− pripomienku k ordinačným hodinám  MUDr. Durandziovej Anne , nedodržuje 

stanovený čas.  

p. Mária Jurkovičová -  pripomienkovala, že p. doktorka chodí neskoro alebo vôbec nechodí, 

stalo sa, že museli v ambulancii ošetriť aj deti. 

     

Starosta obce zmluvu ohľadne kolektorov postúpil právničke p. Kubovičovej, vyjadrenie 

predloží na ďalšom  zasadnutí. 

Starosta obce prisľúbil , že písomne upozorní  MUDr. Durandziovú Annu na dodržiavanie  

ordinačných hodín v ambulancii. Problém vidí v nedostatku lekárov, môžeme byť radi , že tu 

máme detskú lekárku a lekárku pre dospelých. Cez leto by sa mala otvoriť lekáreň.  

 

• PharmDr. Mária Toporová pripomienky: 

− k vybudovaniu WC na cintoríne, prípadne či sa neuvažuje v kostole. 

− Navrhla zrušiť poslednú neónku v Horných Močiaroch 

Starosta obce -  WC sa uvažuje vybudovať buď v umývarke v kostole alebo pri rekonštrukcii 

Domu smútku. Len kostol je majetkom farnosti Pružina a rekonštrukciu Domu smútku je 

pripravená vybavuje sa stavebné povolenie. 

 

• p. Roman Hija – pripomienka či by nemohlo byť na starej fare, 

Starosta – voda na starej fare je odstavená. 

 

• p. Kuco Jozef ml. – informoval sa ohľadom vybudovaného náučného chodníka v r. 

2017 v sume 5175 ,- €. 

Starosta odpovedal, že to preverí na informáciu podá na najbližšom zasadnutí OZ. 

• p. Jurkovičova Mária– opätovne  žiada o vyriešenie problému so špinavou vodou 

v ambulancii. Starosta  prisľúbil  odstránenie  závady . Požiada o pomoc aj Považskú 

vodárenskú spoločnosť – riešiť to filtrom  na prívode vody. Starosta odpovedal, že je 

tam osadený filter, ktorý montoval p. Jakubech Ján, voda je ťahaná cez staré ZS a môže 

sa ešte stať , že nejaká nečistota 

• PharDr. Toporová Mária– písomne požiadala o zmenu autobusového spoju  ráno 

o 5.45 , aby išiel z Priedhoria, požiadala, keby materiály na zasadnutia OZ posielali 

skôr. 

Starosta prisľúbil, že podnet občanov z Priedhoria na zmeny autobusového spoja z Priedhoria 

zašle na SAD   

 

• p. Špániková opätovne mala pripomienku k voľne behajúcim psom po obci, občania 

by sa mali upozorňovať prostredníctvom miestneho rozhlasu . Tiež sa informovala, kde 

má obec umiestnený koterec  .  

požiadala  o odpratanie  odpadu za Martinom Majtánom , ktorú vyčistili a dali na kopu, 

ale doteraz nebola odprataná. 

Starosta -  koterec obec má,  umiestnime ho k obecnému úradu. K voľne behajúcim psom treba 

volať odchytovú službu – obec má zmluvu s firmou Hafkáči.  Títo ho odchytia za poplatok, 

ktorý musí uhradiť  obec. Skládku pôjde osobne skontrolovať s p. Valáškom , preverí lokalitu 

parcelu(vlastníka) a čo sa dá  odviezť odvezú na zberný dvor. 



 

• p. Špániková sa pýtala , či dávame žiadosť na Envirofond o dotáciu  

• Ing. Belavá Marta – žiadosť o dotáciu dávame každý rok a jej výška závisí od stupňa 

vytriedenosti odpadu. 

 

Starosta obce informoval, že v lete bude stretnutie s občanmi, kde zavolá aj manželov 

Ďurišovcov, aby uskutočnili pre občanov prednášku o triedení odpadu. 

 

 

• p. Kuco ml. -  pripomienka  -nevie či sa môže vyjadrovať  - navrhuje znížiť plat starostu 

na základný. Navýšenie platu navrhol zrušiť. 

Starosta vysvetlil, opätovne p. Kucovi, že to je v kompetencií iba poslancov OZ. Starosta je 

odmeňovaný podľa zákona č. 154/2011 o platových pomeroch starostov. Navýšenie mám 

schválené od roku 2018, kedy  mi ho schválili poslanci OZ.   

p. Špániková  navrhla , aby im bol predložený predbežný rozpočet na zriadenie výdajne 

Starosta obce pripraví návrh rozpočtu na výdajňu stravy pri Základnej škole Štefana Závodnika 

v Pružine a predložiť  ho na  budúcom zasadnutí. 

 

 

K bodu 15/  

 

Predseda návrhovej komisie Ing. Beňadik predložil návrh na uznesenie a starosta  

dal o tomto návrhu hlasovať: 

 

Hlasovanie:     Za  - 9  poslancov             Proti -  0                       Zdržal sa -  0 

 

K  bodu 16/ 

 

Na záver starosta obce poďakoval prítomným za účasť a ukončil zasadnutie obecného 

zastupiteľstva. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapísala: Eva Ďurišová 

 

Overovatelia: Dušan Jance  

                       Roman Hija  

 

 

                                                                                                          Michal U š i a k  

                                                                                                          starosta obce  

 

 

 

Originál zápisnice s podpismi založený  



v materiáloch z OZ u starostu obce. 


